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Referat fra styremøte i Dommerfullmektigforeningen 

Møtet ble avholdt i Juristenes hus 18. november 2021 kl. 12:00 til 17:30.  

Møtende: Henriette Tøssebro, Ingrid Hvidsten, Johanne Kristiansen, Silje Borchgrevink 
og Adrian Idehen. Idehen deltok fra kl. 15:00. Sverre Bromander og Yasmine Halsnes 
fra Juristforbundet deltok på møtet. 
 
Referent:  Johanne Kristiansen   
 

1. Orienteringer  

a. Samarbeidsrådet – Henriette/Adrian 

-  Møte med justiskomiteen 23. november 2021. Vi har fått oppfordring til å 
komme med innspill. Adrian sender e-post til DA og ber de ta opp 
lønnssituasjon.  

b. Komiteen for dømmende funksjoner – Adrian     

c. Hovedarbeidsmiljøutvalget – Adrian  

- DFF har blitt vara og på noen møter skal også vara delta.  

2. Opplæringstiltak (12:00 til 17:00) 

a. Opplæringstiltak: Styrets lønnsforhandlings- og foreningsarbeid – Sverre 
Bromander (Leder seksjon Stat - Norges Juristforbund)  

- Ingrid orienterte om lønnsoppgjøret 2021.  

Erfaring til neste gang: 
- Være strategiske i forkant om å be om innspill fra DA i hvordan «potten» 
skal fordeles: årsverk eller lønnsmasse. I år ble fordelingen gjort med 
50/50 årsverk/ lønnsmasse.  

- Dommerfullmektigene i Oslo tingrett gikk ca. 24 000 kroner opp på de på 
tredje året, som innebærer 1 000 kroner mer enn resten av landet. Det viser 
at det var riktig prioritering fra oss at de på tredje året skulle noe ekstra 
opp. Fjerde og femte året gikk hhv. 30 500 kroner og 31 500 kroner. 

- Delegasjon om lokale forhandlinger til Oslo tingrett i 2019. Denne bør 
vurderes på nytt til neste tariffperiode/hovedoppgjør.  
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- DA karakteriserer dommerfullmektigstillingen som en 
«opplæringsstilling». Dette vil styret vil ta opp med Urke på møte i morgen.  

- DA har ikke sendt en henvendelse til Justisdepartementet etter at 
sorenskriverne i de største tolv tingrettene (før sammenslåingen) skrev et 
notat den 10. februar 2015 hvor de oppfordret til det.  

- Sverre Bromander spilte inn ulike tiltak som styret bør vurdere knyttet til 
lønnsarbeid, blant annet at delegasjonen til Oslo bør vurderes. 

- Strategien fremover for å synliggjøre lønnskampen og kontinuitet: 

 Snakke med medlemmene om hvorfor vi har strategien vi har og 
forankre budskapet hos medlemmene.  

 Fortsette det gode arbeidet med politikere og politiske rådgivere 
(Justiskomitteen og budsjettforhandlingene), samt fokus på gode 
mediesaker.  

Styret møtte SVs justispolitiske talsperson, Andreas Sjalg Unneland, på Stortinget fra 
kl. 14:00 til 14:30. Styret fremmet særlig lønnsarbeidet og behovet for økte midler til 
dommerfullmektigene.  

b. DFFs strategier og dets samarbeid med JF –  Yasmine Halsnes (Rådgiver 
seksjon Stat - Norges Juristforbund) 

- Styret ønsker kontinuitet med arbeidet vi gjør og opplever at det kan være 
vanskelig fordi vi har dommerfullmektigstillingene og styrevervene i DFF i 
en kort periode. Styret håper Juristforbundet kan bidra med kontinuiteten.  

- Yasmin spilte inn at vi bør synliggjøre dommerfullmektigene og hva vi gjør. 
Andre jurister skjønner ikke hva vi gjør. Mye å hente på å øke forståelsen i 
samfunnet på rolle og arbeidsområder.   

- Medlemsundersøkelsen fra mars: Yasmine følger opp mulig mediesak i 
medlemsbladet «Juristen».  

- Samarbeid med sekretariatet fremover:  

 DFF bør jobbe med å være synlige.   

 Medlemmene ønsker at vi jobber med lønn, som vi bør fortsette med 
– tydelig budskap.  

 For å sikre kontinuiteten må styret orientere Yasmine om oppdatert 
informasjon og viktige saker i styret, samt planer fremover.  
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3. Oppfølgingssaker 

a. Felles e-postkonto for styret – Ingrid  

- Utført og styret har fått tilgang til e-posten.  

b. Evaluering av Modul 2– Henriette (med kommentarer fra Silje) 

- Deltakere virket fornøyd. Positivt med fysisk møte.  

- Bra faglig om mekling og barnesaker.  

c. Oppsummering, evaluering og videre plan av lønnsforhandlingsarbeid – 
Ingrid, Adrian og Silje  

Mellomoppgjøret 2021 innebar både sentrale og deretter lokale forhandlinger 
etter hovedtariffavtalen pkt. 2.5.1. Dommerfullmektigforeningen v/ 
forhandlingsleder Ingrid Hvidsten og styrets nestleder Adrian Idehen 
forhandlet med DA og de øvrige organisasjonene i Trondheim 20-21.  oktober 
2021. DFF forhandlet her på vegne av alle landets dommerfullmektiger bortsett 
fra de som er ansatt som Dommerfullmektig 1 i Oslo tingrett, som forhandler 
lokalt der. Lønnen for øvrige dommerfullmektiger i Oslo tingrett er lik som i 
resten av landet.   

Forhandlingspotten for Akademikerne var kr 7 303 082 og ble fordelt. 
Arbeidsgivers tilskudd til forhandlingspotten var totalt kr 21 040. DFF fikk 
under forhandlingene bare delvis gjennomslag for en fordeling av potten etter 
antall årsverk, og det ble lagt til grunn en fordeling 50/50 beregnet etter 
årsverk og andel av lønnsmassen, noe som er betydelig gunstigere for DFFs 
medlemmer enn en ren lønnsmasse-fordeling.  

Konkret innebar oppgjøret følgende justering for DFFs medlemmer: 

Tjenestetid                  Gammel lønn                 Tillegg                                Ny 
lønn fra 1. mai 2021  

Begynnerlønn               502 900 kroner              20 000 kroner                 522 900 
kroner  

Etter 12 måneder        527 900 kroner              20 000 kroner                 547 900 
kroner  

Etter 24 måneder        548 300 kroner              23 000 kroner                 571 300 
kroner 

DFF krevde i oppgjøret i utgangspunktet et flatt tillegg til alle på 100 000, som 
ville brakt startlønnen opp på det vi mener er et anstendig, om enn ikke 
konkurransedyktig, nivå – tilsvarende rundt 50 prosent av 
embetsdommerlønn. Vi fikk ikke gjennomslag for dette kravet.  

DFF vurderte å bryte årets forhandlinger, fordi vi mener dagens lønnssituasjon 
er prekær og må utbedres. Når vi likevel valgte å signere protokollen, var det 
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for å sikre at medlemmene faktisk fikk en lønnsutvikling i år. Særlig etter 
fjorårets magre hovedoppgjør var det viktig å få løftet lønnen. 

Resultatet vi lyktes i å oppnå er et generelt tillegg på 20 000 kroner i årslønnen 
til første- og andreårs dommerfullmektiger. For dommerfullmektiger med to 
års erfaring blir lønnstillegget 23 000 kroner. Årsaken til forskjellen er pottens 
innretning og forskjellen i antall dommerfullmektiger i hver «gruppe». I år har 
vi prioritert å løfte «gulvet», fordi vi mener startlønnen må opp, samtidig som 
det lille ekstra løftet fra det andre til tredje året sikrer at den prosentvise 
lønnsøkningen på dette tidspunktet øker noe. Vi tror, alt tatt i betraktning, 
dette var det beste oppgjøret vi kunne oppnå i år.  

Foreningen vil fremme krav om særskilte forhandlinger etter 
Hovedtariffavtalen mellom staten og Akademikerne punkt 2.5.3 nr. 2. Vi håper 
å få gjennomført slike forhandlinger i første kvartal 2022.  

Styret har arbeidet mye med lønnsspørsmål, særlig i forbindelse med de lokale 
forhandlingene høsten 2020 og høsten 2021. Det ble utført en 
medlemsundersøkelse som var klar våren 2021, og som ble brukt aktivt i de 
lokale forhandlingene.  

Arbeidet med å forberede de lokale lønnsforhandlingene i 2022 er allerede 
påbegynt. Styret har arbeidet politisk gjennom kontakt med aktuelle 
stortingspolitikere. Videre arbeider styret opp mot DA for å forsøke å etablere 
en mer felles forståelse av lønnssituasjonen.  

Ingrid og Adrian har snakket om å ta kort evaluering av lønnsarbeidsåret og 
skrive en side om hva de har gjort og erfaringene. Erfaringsnotat til fremtidige 
medlemmer. Skal være evalueringsmøte av de lokale lønnsforhandlingene, som 
Adrian og Ingrid tar samlet med vår møte. 14. januar 2021.  

d. Gjennomgang og godkjenning av årsberetning – Henriette 

e. Årsmøte 2021 – Johanne og Silje  

- Gjennomgang av det praktiske med årsmøte: tidsplan, årsberetning 
gjennomgås punktvis, vedtak ved håndsopprekning, strategi: lønn som 
hovedprioritet. Styret gjennomgikk resten av punktene i årsberetningen.   

f. Styrets sammensetning fremover – Henriette 

- Ingrid slutter 19. november 2021.  

- Adrian skal til Haag 17. januar 2022. 

- Johanne skal til Oslo igjen 28. januar 2022 og slutter da som 
dommerfullmektig. 

- Silje skal i permisjon 7. april 2022.  

- Henrik og Anne-Ingeborg signalisert at de er tilbake til styret i januar 2022.  
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- Minst to styreplasser må lyses ut med 2-3 ukers frist. Flagge dette i 
årsmøtet i morgen.  

4. Økonomi – Johanne 

- Må utarbeides OU-søknad for neste styremøte 

- Må utarbeide budsjettsøknad for 2022 

5. Eventuelt 
- Akademikerne: ønsker en kontakt i forbindelse med kampanje for å 

synliggjøre «Akademikerne». Silje valgt som DFFs kandidat til å bidra.  

- Styret bør be om å få et møte med styret i Dommerforeningen.  

- Vurdere å gjennomføre undersøkelser for å underbygge våre argumenter i 
lønnsforhandlinger?  

- 2-5-3 punkt 2-krav –lønnsforhandlinger. 

 Ingrid og Henrik – diskuterer lønnsforhandlingene over en øl 

Neste styremøte er 10. desember 2021. 

 

Referatet ble godkjent av styret den 2. desember 2021.  
 

 


